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Tárgy: tájékoztató laborvizsgálat eredményéről és  
         egyéb, tett intézkedésekről 

 
 

Tájékoztatom a tagságot, hogy az Egyesület Elnöksége 2020. július 14.-én 
kezdeményezte egy a 2. tóból kifogott pikkelyes ponty vizsgálatát a budapesti Nemzeti 
Élelmiszer-biztonsági Hivatal Élelmiszer-biztonsági Laboratóriumánál. Tettük ezt azért, mert 
a beküldést megelőző 2 hétben az egyesület valamennyi tavat érintő megnövekedett hal 
elhullását észleltünk. 

 
2020. 09. 25.-én kaptuk kézhez – két és fél hónappal később - a fenti laborvezető 

vizsgálati eredményközlését.  
 
Eszerint a hal külső vizsgálata során kórtani elváltozást nem észleltek. A 

mikroszkópos parazitológiai vizsgálat során parazitafertőzés jeleit nem észlelték. A farktőn 
észlelt megnövekedett nyálkamennyiség gombafonalakat nem tartalmazott. A boncolás 
során a bő nyálkával fedett kopoltyún szövetelhalás jeleit észlelték Egyéb kórtani elváltozást 
nem találtak. A veséből agaron végzett baktériumtenyésztés negatív eredménnyel zárult. A 
hal szerveiből a NÉBIH ÁDI Virológiai Laboratórium által real-time PCR módszerrel végzett 
koi herpesz vírus kimutatásra irányuló vizsgálat kétes eredményű lett, ezért a vizsgálatot 
megismételték Az ismételt vizsgálat negatív eredményre vezetett. 

 
A vizsgálati költség 15.291Ft. volt. 
 
Gyakorlatilag a megnövekedett halelhullás okára a laborvizsgálattól nem kaptunk 

érdemleges választ. 
 
2020. április 16.-án megelőző klór-meszezést hajtottunk végre tavainkon. A 

halelhullások észlelésekor július elején felvettük a Tógazda kft. vezetőjével Dr. Németh 
Istvánnal a kapcsolatot, aki többek között a Magyar Akvakultúra és Halászati Szakmaközi 
Szervezet elnöke és jeleztük a problémát. A halakat évek óta a fenti kft.-től vásároljuk. Ő 
ismételt klór-meszezést javasolt az estleges fertőzések és az elhullás továbbterjedésének 
megakadályozására és a víz oxigén tartalmának fokozását javasolta. A klór-meszezést július 
02.-án valamennyi tavon végrehajtottuk. Ezen kívül naponta figyelemmel kísértük a halak 
elhullását és gondoskodtunk azok eltávolításáról. Az elhullás nem érte el a jogszabályban 
meghatározott tömeges mennyiséget és idővel - július végére - teljesen megszűnt. Július és 
augusztus hónapokban Csatári László segítségével, több alkalommal jetski térítésmentes 
igénybevételével gondoskodtunk a tavak oxigén utánpótlásának fokozásáról. 

 



2020. évben az alábbi telepítéseket hajtottuk végre: április 21.-én összesen 3.400 kg 
háromnyaras pontyot, május 20.-án 3000 db előnevelt süllőt, szeptember 02.-án összesen 
1.650 kg. háromnyaras pontyot telepítettünk tavainkba, melyet a Tógazda kft-től vásároltunk. 
Az utolsó telepítés óta halelhullás nem volt.  

 
2020. szeptember hónapban 1000 kg kétnyaras ponty telepítésére pályázatot nyújtottunk 

be a MOHOSZ útján. Sikeres pályázat estén a telepítés költségének 50%-t a szövetség 
megtéríti az egyesületnek. Sajnos csak kétnyaras ponty telepítését támogatják. 

 
Az elmúlt évi közgyűlés által megszavazott compó telepítés ügyében az eljárást 2020. 

február 14.-én megindítottuk. Mivel az egyesület 5 éves halasítási tervében nem szerepelt a 
compó telepítése, ezért új halasítási tervet készítettünk, melyben 2-4 nyaras compó 200 kg 
telepítését tervezzük. A folyamatban lévő vízjogi engedély lezárásáig a katasztrófavédelmi 
hatóság az 5 éves terv módosítását nem hagyta jóvá. A vízjogi eljárás lezárásával az 5 éves 
halasítási terv jóváhagyását ismét kezdeményezzük.  
 

Herend, 2020. október 03-án. 
 
                                                                        Tisztelettel: 

 ( Kaizer László ) 
       elnök sk. 


